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Dlhodobou prioritou 
mestskej samosprávy je sta-
rostlivosť o vzdelávanie. V 
posledných rokoch mesto 
Komárno urobilo všetko, 
čo bolo v jeho silách, aby 
udržalo a zlepšilo kvalitu 
škôl. Uskutočnilo množstvo 
investícií vrátane obnovy a 
modernizácie budov, zníže-
nie energetickej náročnosti 
budov a vytvorenia moder-
ných multifunkčných špor-
tovísk takmer vo všetkých 
vzdelávacích zariadeniach. 

Napriek tomu je ešte 
stále veľa práce, ktorú treba 
vykonať, ale súčasné obdo-
bie má negatívny vplyv na 
investície. Samosprávy do-

stávajú zo štátneho rozpočtu 
menej peňazí, takže mesto 
nie je schopné realizovať 
väčšie investície z vlastného 
rozpočtu. Existujú však mož-
nosti využitia mimorozpoč-
tových prostriedkov, najmä 
z EÚ. Aj v súčasnosti mesto 
podalo niekoľko projektov, 
väčšinou sa týkajú zníženia 
energetickej náročnosti bu-
dov škôl, kde sa ušetria ne-
malé prostriedky, tie potom 
školám ostávajú na iné čin-
nosti.

„Prvý z projektov je Zá-
kladná škola na Rozmaríno-
vej ulici. Tam ideme rekon-
štruovať strechu telocvične 
v hodnote asi 150 tisíc eur. 

Ďalším projektom je Základ-
ná škola na Eötvösovej ulici, 
kde potrebujeme opraviť 
zatekajúcu strechu. Tam po-
daný projekt je v hodnote 65 
tisíc eur," informoval vicepri-
mátor Ondrej Gajdáč.

Projekt je podaný aj na 
zateplenie striech dvoch bu-
dov Základnej školy na Ulici 
práce v hodnote asi 150 tisíc 
eur. Jeden z veľkých projek-
tov je projekt v Základnej 
škole na Komenského ulici. 
Tam by išlo o komplexnú re-

konštrukciu, teda zateplenie 
obvodových múrov, budovy 
a zateplenie strechy, výme-
na všetkých okien, ktoré ešte 

Modernizácia školských zariadení pokračuje

(Pokračovanie na 2. strane)

V novej turistickej kan-
celárii v Novej pevnosti sa 
konalo valné zhromaždenie 
Oblastnej organizácie ces-
tovného ruchu Podunajsko. 
Cieľom organizácie je, aby 
sa Komárno a jeho okolie 
stali jednou z najobľúbe-
nejších turistických lokalít 
v krajine. Na stretnutí sa 
zúčastnil aj generálny riadi-
teľ manažmentu cestovného 
ruchu Ministerstva športu a 
cestovného ruchu Martin Li-
daj, ktorý informoval účast-
níkov o podpore cestovného 
ruchu.

„Podpora zo strany minis-
terstva sa deje prostredníc-
tvom oblastnej organizácie 
cestovného ruchu. Organi-
zácia vypracuje projekt na 
konkrétne aktivity, zámery 
a tak žiadajú každoročne o 
dotáciu Ministerstvo cestov-
ného ruchu a šport," - vy-
svetlil Martin Lidaj. 

Podľa slov Martina Lidaja 
náš región ponúka mnoho 
príležitostí na rozvoj a oži-
venie cestovného ruchu. Je 
úžasný a má obrovský poten-
ciál. Unikátnosť Slovenska je 
v liečebných a termálnych 

prameňoch a náš región ich 
má mnoho. 

„V tom je  obrovský po-
tenciál tohto územia. V spo-
lupráci s oblastnými organi-
záciami cestovného ruchu, 
podnikateľskými subjektami 
a samosprávami treba nao-
zaj budovať. Vytvoriť pod-
mienky, aby ľudia prišli sem, 
aby sa tu zdržali, čo najdlh-
šie a aby sa sem vrátili. Aby 
rozvíjali lokálnu ekonomiku, 
aby sa zvyšoval zážitok tých 
návštevníkov, ktorí sem pri-

chádzajú opakovane. Aj na 
toto všetko štát prispieva a 
podporuje tieto aktivity," - 
dodal Martin Lidaj. 

Jedinečné termálne pra-
mene v regióne sú hlavnou 
turistickou atrakciou. Správ-
covia štyroch termálnych 
kúpeľov v oblasti OOCR 
Podunajsko - Komárno, Pa-
tince, Nesvady a Nové Zám-
ky - zhodnotili aj úspešnosť 
tohtoročnej letnej sezóny. 
Zároveň predstavili svoje 
plány na modernizáciu a 

vylepšenie. „Počasie bolo 
veľmi vhodné na kúpaliská. 
Takže vzhľadom na to boli 
naše výsledky veľmi dobré. 
Návštevnosť bola približne o 
20 percent vyššia v ako pred 
rokom. Dúfame, že tento 
pozitívny trend bude pokra-
čovať. Obyvateľom Komár-
na aj tým, ktorí tu nebývajú, 
sa naše kúpalisko páči a dú-
fam, že budú ho navštevovať 
aj v budúcnosti. V súčasnosti 
máme šesť aktívnych bazé-

Výrazne stúpol počet návštevníkov termálneho kúpaliska

(Pokračovanie na 2. strane)

10-tisícová dotácia pre Komárno
Zasadnutie Rady Nitrianskeho samosprávneho kraja 

sa tentoraz konalo v Komárne. Počas zasadnutia odzneli 
odporúčania zastupiteľstvu v mnohých otázkach. Na ná-
vrh predsedu Branislava Becíka vyčlení župa v budúcom 
roku 10 000 eur na rozširovanie verejnej zelene v mes-
te Komárno. Primátor Béla Keszegh uviedol, že mesto by 
chcelo tieto finančné prostriedky využiť najmä na výsadbu 
stromov a kvetov.

Návrh poslanci rady jednomyseľne podporili a o ko-
nečnom rozhodnutí bude hlasovať zastupiteľstvo na svo-
jom prvom zasadnutí začiatkom budúceho roka. Finančné 
prostriedky plánuje mesto použiť už na jar budúceho roka. 
Ďakujeme vedeniu župy a poslancom za podporu Komár-
na.
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Veľká sála Dôstojníckeho pavilónu
Dokonalé miesto pre svadby, 

plesy a konferencie.
Komplexné zabezpečenie podujatí 

prenájom priestorov, catering a dekorácia.

Bližšie informácie: info@mskskomarno.sk

neboli vymenené, a okrem 
iného aj výmena svietidiel 
za moderné. V prípade tej-
to školy sa mesto uchádza 
o projekt v hodnote jeden 
milión eur. Takmer komplet-
nú rekonštrukciu, vrátane za-
teplenia a výmeny okien, si 
vyžaduje aj budova, v ktorej 
sídli Centrum voľného času. 
Tu je podaný projekt v hod-
note 360 tisíc eur. 

„Najväčší projekt, ktorý 
sme podali - a čo na radosť 
všetkých nás nám bol aj 
schválený - to je komplexná 
rekonštrukcia budovy Zá-
kladnej školy na Pohraničnej 
ulici. Je to projekt v hodnote 
2,8 milióna eur. Je to jeden z 
najväčších projektov posled-
ných desaťročí, čo sa v na-
šom meste vôbec realizoval 
a je potešujúce, že je s mini-
málnou spoluúčasťou nášho 
mesta. Je to z fondov Európ-
skej únie," povedal Ondrej 
Gajdáč.

Práce na rekonštruk-
cii fasády a výmeny okien 
a radiátorov v škole na Po-
hraničnej ulici sa už začali. 
Uskutočňujú sa počas plnej 

prevádzky školy a mali by 
byť ukončené do septembra 
budúceho roka. Podľa slov 
riaditeľa školy Slavomíra 
Ďurča od začiatku októbra 
začali s rekonštrukciou.

„Teraz sa pracuje na fasá-
de z uličnej strany. Postupne 
sa začínajú vymieňať radiá-
tory, to sa bude diať teraz v 
prvej etape. To by sme chceli 
stihnúť ešte pred vykurova-
cím obdobím, aspoň takú 
väčšiu časť. Potom dáme do 
výroby drevené okná a dre-
vené výplne, ktoré sa budú 
postupne v etapách meniť. V 
ďalšej etape máme napláno-
vané zateplenie podkrovia. 
A v tej poslednej by sa mala 
potom realizovať fasáda z 
dvorovej strany, kde bude 
použitá tepelnoizolačná 
omietk," dodal riaditeľ školy, 
Slavomír Ďurčo.

Táto 132-ročná budova 
školy by zateplením mala 
získať nové tepelno-izolačné 
vlastnosti, čo bolo prvora-
dým cieľom celého projek-
tu. O definitívnom vzhľade 
budovy rozhodujú aj ďalší 
odborníci.

dd

Modernizácia školských 
zariadení pokračuje
(Dokončenie z 1. strany)

nov a výbornú kvalitu termál-
nej vody," - hodnotil tohto-
ročné výsledky Gábor Kollár, 
riaditeľ spoločnosti Comorra 
Servis v Komárne, ktorá pre-
vádzkuje termálneho kúpa-
liska v našom meste. Riaditeľ 
dodal, že kým minulé leto 
navštívilo kúpalisko 40 tisíc 
ľudí, počas letných mesiacov 
v roku 2024 využilo bazény 
a služby zariadenia viac ako 
48 tisíc ľudí.

V uplynulých desaťro-
čiach bolo veľa plánov na 
rekonštrukciu hlavnej budo-
vy termálneho kúpaliska, ale 
žiadny z nich sa, žiaľ, nere-
alizoval. Riaditeľ spoločnosti 
Comorra Servis je však pre-
svedčený, že sa tak stane v 
blízkej budúcnosti.

„Nie je tajomstvom, že je 
tu niekoľkoročné meškanie. 
Ak by sa táto hlavná budova 
zrekonštruktruovala, mohli 
by sme obyvateľom posky-
tovať úplne iný typ služieb. 

Okrem toho by sme chceli 
zrekonštruovať detský bazén, 
rozšíriť ho a tiež infraštruktú-
ru okolo neh a, vybudovať 
sprchy. Chceli by sme tiež 
zlepšiť chodníky a zelené 
plochy. A posledná vec, 
ktorú treba zrekonštruovať, 
je krytá plaváreň, a v rámci 
projektu chceme vybudovať 
aj nový krytý bazén," dodal 
Gábor Kollár.

Podľa plánov v zrekon-
štruovanej hlavnej budove 
sauna by zostala, lebo je 
veľmi obľúbená medzi náv-
števníkom, ale bola by vybu-
dovaná aj infrasauna. Na po-
schodí by boli rôzne služby, 
napríklad masáže, manikúra, 
pedikúra a kozmetické služ-
by a bola by tu aj možnosť 
väčšieho fitnescentra a posil-
ňovne. Termálne kúpalisko 
je základom cestovného ru-
chu v našom meste a vďaka 
budúcemu rozvoju bude pri-
ťahovať čoraz viac turistov.

ma

Európsky týždeň mobili-
ty sa tento rok konal už po 
23. raz a jeho cieľom bola 
okrem iného aj propagácia 
cyklistiky. Najväčšia európ-
ska kampaň zameraná na 
dopravu a životné prostre-
die sa v našom meste stáva z 
roka na rok populárnejšou.

Vrcholom Týždňa mo-
bility je cyklistický sprievod 
organizovaný združením 
Pútnici slobody, ktorý sa aj 
tento rok začal pred radni-
couz. Účastníkov privítal 
primátor Béla Keszegh. Po-
vedal, že by bol rád, keby v 
budúcnosti viac detí chodilo 
do školy na bicykli. Hlavným 
cieľom podujatia je zvý-
šiť povedomie o výhodách 

používania bicyklov, keďže 
zvýšená automobilová do-
prava je zdrojom problémov 
v oblasti životného prostre-
dia, nehodovosti a mestské-
ho prostredia. Na podujatí 
cyklisti, dospelí aj deti, prešli 
vzdialenosť 7 km. Spoločná 
jazda na bicykli odovzdá 
budúcim generáciám lásku k 
pohybu.

Pred odchodom na cestu 
organizátori obdarovali naj-
mladších účastníkov drob-
nými darčekmi, aby v nich 
vzbudili záujem o pravidel-
ný pohyb. Je dôležité hýbať 
sa nielen pri takýchto podu-
jatiach, ale každý jeden deň 
v roku.

ma

Tento Halloween vám 
Pevnosť Komárno odkryje 
to, čo malo zostať navždy 
pochované. Mrazivá atmo-
sféra, duchovia dávnych 
čias a temné chodby vytvo-
ria ideálne prostredie pre 
všetkých milovníkov napätia 
a adrenalínu. Zoberte rodi-
nu, priateľov a zažite spolu 
túto mrazivú noc plnú vzru-
šenia a zábavy.

Aby ste boli v čo naj-
väčšom bezpečí a vedeli sa 
ľahko splynúť s príšerami, 
radšej príďte v maske alebo 
kostýme. Kedy? 31. októbra 
2024. Kde? Pevnosť Komár-
no – Ferdinandova brána 
(Elektrárenská cesta – par-
kovanie v areáli) Vstup? Od 
18.00, každých 20 minút, 
prehliadky budú v sloven-

skom aj maďarskom jazyku, 
počet miest v každej skupine 
je limitovaný.

Vstupenky je možné za-
kúpiť iba ONLINE na webo-
vej stránke www.goout.net/
sk/listky/halloween-v-pev-
nosti-komarno

Dôležité upozornenie 
pre návštevníkov!

Aby organizátori zaistili 
bezpečný a nezabudnuteľný 
zážitok pre každého, užíva-
nie alkoholu a omamných 
látok je pred prehliadkou a 
počas nej prísne zakázané. 
Organizátor, Pevnosť Ko-
márno si vyhradzuje právo 
odmietnuť vstup osobám 
pod vplyvom alkoholu alebo 
omamných látok. Nevhodné 
pre deti do 15 rokov.

Základná škola na Ulici 
pohraničná sa v školskom 
roku 2024 - 25 zapojila ako 
akreditovaná škola Erasmus+ 
do nových výziev. Ešte počas 
letných prázdnin dve naše 
kolegyne Katarína Pospíši-
lová a Katarína Kršteňanská 
absolvovali školenie peda-
gógov na Cypre, ktoré bolo 
zamerané na outdoorové 
vyučovanie a ekológiu. Svo-
je nové nápady a inšpirácie 
budú tento rok využívať na 
svojich hodinách matemati-
ky a biológie.

Školenia v zahraničí sú 
výzvou prekročiť svoju kom-
fortnú zónu, komunikovať v 
cudzom jazyku, spoznávať 
novú kultúru a v neposled-
nom rade naučené poznatky 
a metódy využiť v praxi na 
hodinách. Pre žiakov de-
viateho a ôsmeho ročníka 
projekt Európskej únie po-
skytol možnosť vycestovať 
na prvú skupinovú mobilitu 
do Francúzska, konkrétne 
do mestečka Périgueux. Toto 
mesto veľkosťou ako naše 
Komárno sa nachádza na ju-
hozápade krajiny v regióne 

Nové Akvitánsko. Školu Ber-
tran de Born, ktorá hostila 
našich žiakov od 21. do 28. 
septembra, tvorí lýceum a 
základná škola. Študuje v nej 
približne 1200 žiakov, ktorí 
majú možnosť zamerať sa na 
cudzie jazyky ako: latinčina, 
gréčtina, ruština, alebo ang-
ličtina.

Naši študenti boli ubyto-
vaní v hosťujúcich rodinách 
a cez týždeň absolvovali 
pestrý program. Navštívili 
sme aj blízke mesto Borde-
aux a jeho nádhernú bota-

nickú záhradu a lesy, ktoré 
sú v blízkosti. Témou nášho 
projektu je les a jeho spo-
ločenstvá, dôležitosť lesa a 
zelene a hlavne vplyv lesa 
na psychiku človeka dnešnej 
doby. Študenti spoznávali 
druhy stromov v rôznych ja-
zykoch, tvorili z prírodných 
materiálov malé umelecké 
diela a spoznali japonské 
kúpanie sa v lese - alebo 
techniku shin rin yoku, ktorá 
spočíva v relaxácii, ktorú les 
určite pre uponáhľaných ľudí 
poskytuje.

Projekt Erasmus+ je pes-
trý, preto naša škola hostila 
žiakov z iných krajín.

Na týždeň boli naši štu-
denti a učitelia tvorcovia 
programu pre deviatich fran-
cúzskych žiakov a ich spre-
vádzajúcich pedagógov a aj 
desiatich fínskych žiakov s 
doprovodom učiteľky bioló-
gie, histórie a pani riaditeľky. 
Aj žiaci našej školy aktívne 
vytvárali aktivity pre rovesní-
kov zo zahraničia a upevňo-
vali nové priateľstvá.

ZŠ Pohraničná

Výrazne stúpol počet 
návštevníkov termálneho kúpaliska
(Pokračovanie z 1. strany)

Upevňujeme nové priateľstvá s Francúzmi a Fínmi

Stredná priemyselná škola strojnícka a elektrotechnická

Dni otvorených dverí
23. a 24. októbra od 15.00 do 19.00 

a v sobotu 26. októbra od 9.00 do 13.00.

Halloween v pevnosti

Používanie bicyklov má svoje výhody
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Drobná inzercia
l Čistenie a úprava hrobov od 50 Eur, gravírovanie, zlátenie 
24kt zlatom od 0,70Eur/ks. Tel.: 0911/045 678.

Od 21. do 25. októbra 2024
21. októbra – pondelok: Malá Iža, Harčáš, Veľký Harčáš,
22. októbra – utorok: Ďulov Dvor, 
23. októbra – streda: Hadovce, Nová Osada,
24. októbra – štvrtok: Kava, Lándor,
25. októbra – piatok: Čerhát, Pavel, Alžbetin ostrov - veľ-
koobjemný odpad.

Harmonogram odvozov z bytovej zástavby mesta
Od 21. októbra do 25. októbra 2024 všetky sídliská

sídliská I., II., III., IV., V., VI., VII., sídlisko Bauring, sídlisko 
Bašty.

Harmonogram odvozov záhradkárske oblasti
Miesta budú strážené Mestskou políciou a kamerou – VÝ-
LUČNE NA ZELENÝ ODPAD!

Od 8. do 10. novembra 2024
Budú rozmiestnené veľkokapacitné kontajnery výluč-

ne na zelený odpad:
Alžbetin ostrov (na 4 miestach - futbalové ihrisko, zim-

ný štadión, trafostanica, Yacht club), Mŕtve rameno Váhu 
(na 2 miestach - na veľkom parkovisku pri Apáli, posledná 
záhrada pri rieke Váh), Bašta VI. (na veľkom parkovisku), 
Nová Stráž – záhradky, Vadaš (bývalé dopravné ihrisko), 
Harčáš – záhradky, Tehelňa - záhradky, Ižianska cesta - 
záhradky, Bratislavská cesta – záhradky, Selyeho ul. – zá-
hradky, Orechový rad – záhradky, za Doprastavom - zá-
hradky.

Žiadame občanov, aby využili túto možnosť a zame-
dzili tým vzniku a rozšírenia čiernych skládok. 

Všetky reklamácie ohľadom (ne)odvozu odpadu hlásiť 
počas pracovnej doby, najneskôr do 15.00 na tel. č.: 0918 
343 955, 0905 989 508.

Ďakujeme občanom za spoluprácu!
Mesto Komárno

JESENNÉ UPRATOVANIE MESTA

Odpad treba triediť správne
Od spoločnosti, ktorá je zodpovedná za zber kuchyn-

ského odpadu, mesto dostáva informácie, že do hnedých 
kontajnerov obyvatelia vyhadzujú aj veľa iného odpadu. 
Pravidelne sa v nich vyskytuje textil a iný odpad, ktorý 
nielenže sťažuje jeho likvidáciu, ale pri spracovaní spôso-
buje aj škody a vyžaduje si nemalé finančné náklady, za 
ktoré spoločne zaplatia obyvatelia mesta. Mesto Komárno 
žiada obyvateľov, aby používali kontajnery na triedený 
odpad podľa ich určenia, vrátane hnedých kontajnerov 
na kuchynský odpad. Separovanie nám šetrí peniaze a 
nezodpovednosť nám výrazne predražuje zber, za ktorý 
zaplatíme všetci.

Novorodenci
Lázár Lőrincz z Veľkého Medera, Lídia Stepanay z Bátoro-

vých Kosíh, Dorka Herdová z Pavlova, Gábor Virágh z Veľkého 
Medera, Bence Berki z Komárna, Samuel Šatkovský z Nitry, 
Silvia Hegedűsová zo Zlatnej na Ostrove, Rebeka Horňáková 
zo Želiezoviec, Richárd Répás z Komárna, Liana Hana Šťas-
tová z Hurbanova, Peter Sýkora zo Štúrova, Sofia Kováčová z 
Andoviec, Marek Gejlen z Imeľa, Edmund Sledz z Úľan nad 
Žitavou, Alex Dávid Baláž zo Svodína, Amélia Delia Lakatos 
z Veľkého Medera, Adam Lackó z Kameničnej, Gabriel Kocsi 
z Komárna, Slávo Lakatoš z Marcelovej, Karolina Hargašová 
z Marcelovej, Dorka Gaál z Trávnika, Sebastián Sárközi z Ko-
márna, Rómeó Kováč z Hurbanova, Mirella Domonkosová 
zo Zlatnej na Ostrove, Lili Baranyovics z Kolárova, Maxim 
Pécs z Komárna, Fridrich Daniel z Mužle, Mário Ravasz z 
Kolárova, Botond Csikós z Komárna, Zente Ádám Izsák z Ka-
moče, Nina Danis z Patiniec, Maja Gubičová z Kameničnej, 
Benjamin Nagy z Pribety, Antal József Karvai z Hurbanova, 
Elizabeth Kálmárová z Marcelovej, Zoé Opálka z Marcelovej, 
Noel Matusz z Čalovca, Rozália Csicsóová z Iže, Ronaldo 
Rafael z Kameničnej, Mateo Podmajerský z Komárna, Mia 
Andor zo Zemného, Milla Urbán zo Štúrova, Johanna Győri 
zo Zemianskej Olče, Dominik Kesely z Kolárova, Ében Egyeg 
z Moče, Zoé Erdei z Okoličnej na Ostrove, Márton Kocsis 
z Novej Stráže, Zsolt Somogyvári z Tône, Kamilla Olajos z 
Vrbovej nad Váhom, Endre Vörös z Búču.

Sľúbili si vernosť
Maroš Kudlík a Henrieta Rohoňová, Marcel Babis a Lilla 

Tóth, Zoltán Župčan a Anna Vicena, Attila Kovács a Izabe-
la Grünvald, Bene Sándor Zsolt a Alena Farkasová, Miroslav 
Szalai a Tímea Szabó, Tibor Hideghéty a Eszter Szabó, Tibor 
Szabó a Edit Sméja.

Opustili nás
64-ročný János Tóbi z Patiniec, 93-ročná Helena Herdi-

csová z Komárna, 72-ročná Erzsébet Bedecs z Novej Stráže, 
57-ročný Štefan Molnár z Búču, 80-ročná Mgr. Judita Har-
matová z Komárna, 56-ročný Ing. Jozef Kráľ z Komárna, 56-
ročná Éva Sebő rod. Szabó z Komárna, 70-ročná Mgr. Márta 
Zakar z Komárna, 82-ročný László Korpics st. z Komárna, 77-
ročný František Gelle z Komárna, 68-ročná PharmDr. Zuzana 
Maťková z Novej Stráže, 86-ročný Gyula Török z Okoličnej 
na Ostrove, 70-ročná Margita Szalmová z Brútov, 64-ročný 
Ján Csémi z Komárna, 78-ročná Erika Banai Tóthová z Moče, 
72-ročná Rózsika Nagy z Komárna (Vrbová nad Váhom), 85-
ročná Éva Chodelka z Komárna, 62-ročná Klára Vidovencová 
z Komárna, 62-ročný György Dobai z Komárna, 65-ročný Ju-
raj Sluka z Chotína, 98-ročný József Szetei z Virtu, 74-ročná 
Alžbeta Gáhiová z Tône, 30-ročný Barnabás Kučera z Komár-
na, 66-ročná Margita Učníková z Komárna, 97-ročná Hedviga 
Vovčoková z Komárna, 90-ročná Erzsébet Simon z Komárna.

SPOMIENKA
Dňa 3. októbra 2024 sme si pripome-

nuli štvrté výročie odo dňa, kedy nás na-
vždy opustila naša milovaná 

Katarína KEŠIAROVÁ.
S láskou spomína manžel, dcéra, vnuk a pravnuk.

V súčasnosti realizujú 
reštaurátorskú rekonštruk-
ciu všetkých kaplniek na 
západnej strane lode tejto 
baziliky. Je to kaplnka svä-
tého Ignáca, kaplnka na 
juhozápadnej galérii, veľká 
krížovú kaplnku Najsvätej-
šieho Srdca Ježišovho, ka-
plnku Najsvätejšieho Kríža a 
kaplnka na severozápadnej 
galérii. Práca reštaurátora 
je vždy návratom do ďale-
kej minulosti. Musí ovládať 
staré remeslá, aby zachoval 
hodnotu umeleckého diela.

„Najnáročnejšie sú rešta-
urátorské práce na klenbách, 
ktoré upravujeme do plnej 
barokovej podoby, to zname-
ná, že tam prezentujeme prá-
ce vynikajúcich barokových 
maliarov. Ide o diela z druhej 
polovice 18. storočia. Sú to 
pre nás najnáročnejšie prá-
ce. Realizuje ich môj kolega 

Ján Hromada, vynikajúci reš-
taurátor nástenných malieb. 
Reštaurujeme aj všetky zvislé 
plochy na stenách, štukové 
detaily a rímsy, ktorých je tu 
takisto veľmi veľa. To realizu-
jem ja," povedal reštaurátor 

Juraj Puškár. Reštaurátori 
musia v bazilike zachovať 
dobové postupy a materiály 
podobné tým z 19. storočia. 
Samozrejme materiály z 19. 
storočia už nemôžu použiť, 
preto používajú veľmi po-
dobné moderné materiály. 
Reštaurátorské práce v Bazi-
like svätého Ondreja trvajú 
už tretí rok.

„Práce robíme z grantu 
ministerstva kultúry. Zača-
li sme úplne na záver roka 
2022 a dokončené musia byť 
31. decembra tohto roka," 
dodal Juraj Puškár.

Počas reštaurátorských 
prác bola bazilika sprístup-
nená veriacim a tak to je aj 
teraz, povedal vikár Róbert 
Kiss, ktorý je veľmi rád, že 
reštaurátorske práce, ktoré sa 
začali pred niekoľkými rok-
mi, pokračujú naďalej. 

„Po odkrytí bočných ol-
tárov na pravej strane bazili-

ky môžeme teraz s pomocou 
vlády Slovenskej republiky 
a vlády Maďarska zreštauro-
vať aj fresky, ktoré sa v nich 
nachádzajú. Počas prác sa 
sväté omše konajú v kaplnke 
svätej Anny, pretože rešta-
urátori v záujme dodržania 
termínov pracujú od skorého 
rána do neskorého večera. 
Počas veľkých cirkevných 
sviatkov však – samozrejme 
po dohode s reštaurátormi 
– celebrujeme omše v Bazi-
like svätého Ondreja. A po 
dokončení týchto prác, ak 
sa nám na to podarí získať fi-
nančné prostriedky, bude re-
konštruovaná aj druhá strana 
baziliky a tiež hlavná loď," 
dodal vikár Róbert Kiss. 

Katolícka farnosť v Ko-
márne po dokončení rešta-
urátorských prác by chcela 
baziliku počas dňa otvoriť aj 
pre verejnosť.

bal

Žiadosti o poskytnutie finančnej dotácie 
v oblasti kultúry na rok 2025 už môžete podávať

Výzva na podávanie žiadostí o dotáciu na rok 2025 
v znení Všeobecného záväzného nariadenie Mesta Ko-
márno číslo 2/2012 o poskytovaní finančných dotácií 
z rozpočtu Mesta Komárno na telesnú kultúru a šport v 
znení VZN č. 15 a Všeobecného záväzného nariadenia 
mesta Komárno číslo 13/2012  o poskytovaní finanč-
ných dotácií z rozpočtu mesta Komárno na kultúru a zá-
ujmovú umeleckú činnosť v znení VZN Mesta Komárno 
č. 4/2020 a VZN  Mesta Komárno č. 6/2022

Elektronický formulár žiadosti je zverejnený na we-
bovom sídle mesta: www.komarno.sk – Mestský úrad 
– Odbor školstva, kultúry a športu – Tlačivá – „Žiadosť o 
poskytnutie finančnej dotácie na telesnú kultúru a šport“ 
/ „Žiadosť o poskytnutie finančnej dotácie na kultúru a 
záujmovú umeleckú činnosť“(v časti E-formuláre).

Termín je do 31.12.2024, t. j. žiadosť musí prejsť 
elektronicky do 31.12. 2024 cez server a následne v 
tlačenej forme podať najneskôr do 2. januára 2025 do 
podateľne Mestského úradu v Komárne /alebo poštou, 
ale pečiatka podania na pošte musí byť 02.01.2025/.

V Bazilike svätého Ondreja pokračuje rozsiahle reštaurovanie


